
Seniorrådet i Gentofte Kommune 

Referat fra Seniorrådets møde den 25. oktober 2023 

Til stede: Susanne Borch, Alf Wennevold, Susi Alsfelt Riise-Knudsen, Preben Bildtoft, Steen 

Borup-Nielsen, Else Ørsted, Birgit Gotenborg og Mogens Nielsen. 

Afbud fra: Mona Gøthler 

Fra Kommunalbestyrelsen: Anne Hjorth, Jesper Marcus (pkt. 5-9) 

Afbud fra: Katja S. Johansen 

Fra Social & Sundhed: Helene B. Rasmussen, Tina Roikjer Køtter, Sophie Harms og Helle 

Frederiksen (referent). 

1. Orientering om Nyt Bynet 

Grundet afbud skydes dagsordenpunktet til næste møde den 15. november 2023. Medlemmerne blev 

opfordret til at stille spørgsmål til Peter Normark Kirsch fra Trafik og Stab. 

2. Høring – Principper for kvalitetsstandarder og indsatser 

Med dagsordenen var på forhånd udsendt bilag til punktet. 

Helene B. Rasmussen forelagde Principper for kvalitetsstandarder og indsats- og ydelsesbeskrivelser 

for Seniorrådet, der efterfølgende drøftede oplægget. 

Rådet finder det vigtigt at understrege: 

• at der lægges vægt på, hvad den enkelte borger mener skal være i fokus således, at den 

rehabiliterende indsats er et attraktivt alternativ til det kompenserende tilbud. 

• at borgeren nok skal deltage aktivt selv, men rehabilitering skal ikke være så tungtvejende, at det 

føles som en tvingende nødvendighed for at få den hjælp, borgeren mener, der er behov for. 

• at borgeren føler sig hørt som en ligeværdig deltager og ikke føler sig presset til det, der 

forlanges af forvaltningen. 

• at rådet finder velfærdsteknologiske og digitale løsninger som et godt alternativ til den 

kompenserende indsats, men at denne type løsninger aldrig må erstatte andre og mere 

borgernære muligheder for kompenserende indsats. 

Med disse bemærkninger kunne Seniorrådet tiltræde Principperne for kvalitetsstandarder og indsats- 

og ydelsesbeskriver. 

3. Orientering om opfølgning på Fremtidens velfærdsløsninger for ældre 

Med dagsordenen var på forhånd udsendt bilag til punktet. 

Tina Roikjer Køtter orienterede om det kommende arbejde med ’Fremtidens velfærdsløsninger for 

ældre’, hvor Pleje og Sundhed har udarbejdet oplæg med forslag til konkrete tiltag indenfor: 

• Forebyggelse 

• Differentiering 

• Teknologi 

• Samfundsløsninger 

Seniorrådet takkede for orienteringen og tog dette til efterretning. 

4. Mødeplan 2024 

Med dagsordenen var på forhånd udsendt forslag til mødeplan 2024, som rådet godkendte. 
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5. Danske Ældreråds arrangementer 

Seniorrådet besluttede ikke at deltage i Danske Ældreråds konference den 23. november 2023 på 

Vingstedcentret ved Vejle. 

6. Regionsældreråd Nordøstgruppen / Regionsældreråd Hovedstaden 

Alf Wennevold orienterede fra sit og Else Ørsteds møde i Regionsældrerådet Hovedstaden den 29. 

september 2023 om ’Digital understøttet hjemmebehandling’ (telesundhed). Visionen er, at patienter 

skal tilbydes diagnosticering, rehabilitering og genoptræning samt behandling understøttet af 

teknologi/digitale løsninger, når fysisk fremmøde ikke vurderes nødvendigt. 

Gevinsterne herved ville være hurtigere adgang til diagnostik og behandling, forebyggelse af bl.a. 

infektioner, mindre transport og ventetid samt styrkelse af det nære sundhedsvæsen. Ved mødet 

præsenteredes også et vidensprojekt om potentialer ved den nære sundhed (tættere på det levede liv), 

hvor fremtidens sundhed ses som en integreret del af hverdagen. Præsentationerne udsendes 

efterfølgende til Seniorrådets medlemmer. 

7. Meddelelser fra formanden og medlemmerne 

På baggrund af Susanne Borchs borgerhenvendelser drøftede rådet den tidligere prøvesmagning af 

Det Danske Madhus, hvor medlemmerne overordnet set havde udtrykt tilfredshed med både smag 

og konsistens. Sophie Harms tilføjede, at der nu afholdes kurser for personalet om at være 

måltidsværter, og at Det Danske Madhus tilbyder undervisning i forhold til tilberedning. Rådet 

konkluderede, at Det Danske Madhus leverer et tilfredsstillende produkt ud fra de forudsætninger, 

der er givet ved storproduktion. 

Susanne orienterede desuden om sin deltagelse i Gentofte Mødes og paneldebatten om, hvordan den 

stigende digitalisering udfordrer borgernes muligheder. I panelet sad desuden medlemmer af Ældre-, 

Social- og Sundhedsudvalget samt frivillig IT-hjælper fra Ældre Sagen. Debatten blev modereret af 

Villabyernes redaktør. Birgit Gotenborg havde ved mødet diskuteret digital undervisning, hvor 

fysisk fremmøde ikke var et krav, og konstateret, at der i så fald ikke er tilskud til fritids- og 

kulturaktiviteten. Anne Hjorth vil undersøge nærmere herom. 

Susanne oplyste også, at hun havde besøgt Egebjerg sammen med Sophie Harms, hvor 

udendørsarealerne blev flittigt brugt. Susanne havde ydermere deltaget i Fonden Ensomme Gamle 

Værns konference om ældre uden nære relationer. 

I forlængelse af Susanne Borchs og Susi Alsfelt Riise-Knudsens møde med Ældre Sagen Gentofte 

den 24. maj 2023 blev Else Ørsted valgt som fremtidig kontaktperson til foreningen. 

Preben Bildtoft, som havde indstillet frivillig Elsie Petersen til årets Ældrepris, oplyste, at han og 

Alf Wennevold deltog i uddeling af prisen og den efterfølgende reception. Overrækkelsen var meget 

festlig, når dette skete i forbindelse med Rådhusdagene overværet af publikum. 

Preben oplyste desuden, at lederen på Nymosehave havde taget hånd om situationen efter 

Villabyernes artikel om beboere fra plejehjemmet. Tina Roikjer Køtter oplyste, at plejehjemmet 

tilmeldes Huslejeregisteret. 

Birgit Gotenborg oplyste, at hun netop havde deltaget i Kløckershaves beboer- og pårørenderåd, 

hvor den daglige leder samtidig er vendt tilbage efter nogle måneders fravær. En del af mødet havde 

fokus på plejeboligens måltider, og Birgit ville derfor deltage i en middag for at forstå, hvad 

udfordringen er. Sophie Harms supplerede, at Kløckershave består af plejeboliger med hjemmehjælp 

og får maden fra nabo-plejehjemmet Salems produktionskøkken. Sophie undersøger, om det er 

muligt at medbringe egen vin til måltiderne. 
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Alf Wennevold oplyste, at Holmegårdsparken nu får nyt kaldesystem i lighed med kommunens 

andre plejehjem.  

Tina Roikjer Køtter oplyste, at regionen i år varetager vaccinationer. 

Mogens Nielsen oplyste, at der på Rygårdcentrets næste møde i beboer- og pårørenderåd vil blive 

fremvist skitser på ombygningen. Sophie Harms supplerede, at Gentofte Kommune har besluttet at 

indrette midlertidige plejeboliger i de eksisterende bygninger som alternativ til genhusning af 

beboerne. 

8. Næste møde – onsdag den 15. november 2023 

9. Eventuelt 

Intet under dette punkt. 
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